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1.  Er wordt gesteld dat het aantal vergunde bedden in de periode 2011 – 2019 817 betreft 

(tabel 4 par 4.1.1.) plus 201 tijdelijk vergunde bedden (tabel 6 par 4.1.2.). Het totaal 

van 1.018 vergunningen is vermoedelijk bijzonder laag in verhouding tot de behoefte. In 

paragraaf 4.1.4 wordt gesteld dat reeds in 2011 een behoefte van 5.000 tot 6.000 

bedden nodig zou zijn. Anno 2019 is door vrijwel alle geïnterviewden deze behoefte 

hoger ingeschat. De gezamenlijke Westfriese gemeenten hebben reeds opdracht 

gegeven voor een juiste waarneming/ telling van de migranten die hier zijn. Dit wordt 

in Q1 2020 bekend. Hebben we hiermee wel voldoende de omvang van dit probleem 

inzichtelijk? Hebben we zicht op de behoefte voor de komende 5 tot 10 jaar? Deelt u de 

mening dat dit voorwaardelijk is om nieuw beleid te maken? 

antwoord  Het onderzoek gaat ons inzicht geven in hoeveel buitenlandse werknemers er in West 

Friesland werken, uitgesplitst naar gemeente. Als wij weten hoeveel werknemers hier 

werken, weten wij ook voor welke huisvestingsopgave wij staan.  

 

Wij hebben geen zicht in de behoefte voor de komende 5 tot 10 jaar. Uit het in kaart 

brengen van de behoefte van de afgelopen jaren valt wel een trend af te leiden voor de 

toekomst. Dit blijft echter een schatting, omdat de behoefte van veel verschillende 

factoren afhankelijk is. 

 

Aanbeveling 3 uit het evaluatierapport is daarom ook het regelmatig in beeld brengen 

van de ontwikkeling van de behoefte aan huisvesting.  

 

2. In het rapport wordt gesteld dat geïnterviewden de afhankelijkheid van de werkgever 

bij huisvesting op het terrein van de werkgever (ontbreken van scheiding tussen wonen 

en werken) niet herkennen maar dat juist goede huisvesting hoort bij goed 

werkgeverschap. Dit is echter wel een eenzijdig beeld vanuit de werkgever, hoe wordt 

de arbeidsmigrant hier zelf in gekend en vormt dit onderdeel van het op te stellen 

nieuwe beleid? 



 

 

Antwoord Wij betrekken de verschillende belanghebbenden bij het opstellen van het nieuwe 

beleid. We bespraken dit ook op 29 november 2019 in de gemeenteraad. 

 

Voor het vervolg op de evaluatie, de beleidsvorming, maken wij een 

communicatie/participatieplan. Daarin geven we ook aan hoe we belanghebbenden 

meenemen. Het is aan de raad om hier aanvullingen op te doen.  

 

3. In navolging van ad 2, volgens het team handhaving  en veiligheid wordt op p. 38 

aangegeven dat buitenlandse werknemers bij controles steeds vaker aangeven tevreden 

te zijn over het wonen bij de agrariër. Kunt u aangeven hoe vaak hier door het team 

handhaving en veiligheid op is gecontroleerd en hoe vaak dit positief (dan wel negatief) 

is beoordeeld door buitenlandse werknemers? 

Antwoord Nee, wij houden dit niet bij. Paragraaf 4.2.2 uit het evaluatierapport gaat in op 

overlastmeldingen en handhavingszaken. Dit is uitgesplitst per kern en niet per 

huisvestingsvorm.  

 

4. Op p.31 staat dat er zo nu en dan signalen zijn dat werkgevers of uitzendbureaus 

buitenlandse werknemers verbieden zich in een gemeente in te schrijven. Is het 

mogelijk de werkgever of het uitzendbureau hiertoe te verplichten en de buitenlandse 

werknemer hiervan te ontlasten? 

Antwoord Wij hebben deze vraag al eerder beantwoord (raadsvragen PW2010, d.d. 28 oktober 

2019, vraag 7c): 

“Nee dat kan niet. De burger heeft zelf de verplichting om aangifte te doen. We gaan 

de aanbieders van huisvesting wel medewerking vragen bij de inschrijving.” 

 

5. Op pagina 9 bullet 3 wordt in het rapport aangegeven dat er onvoldoende ambtelijke 

capaciteit aanwezig om pro-actief controles uit te voeren. Ook voor de inschrijving in 

BRP is onvoldoende ambtelijke capaciteit aanwezig. Kunt u inschatten hoe groot het 

tekort aan ambtelijke capaciteit is? En welke impact heeft dat op het op te stellen 

beleid zoals gevraagd in dit RvS? 

Antwoord Wij hebben hiertoe een voorstel in de begroting opgenomen, dat u op 7 november 2019 

heeft aangenomen. Vooralsnog gaan we uit van: 0.5 extra Fte op handhaving, 1 extra 

Fte op burgerzaken, 0.5 extra Fte op vergunningverlening.  

 

6. Het evaluatierapport spreekt van grootschalige oplossingen als dit tussen 200 – 250 

plaatsen betreft en adviseert meer ruimte te geven voor dergelijke oplossingen. Heeft u 

kennis genomen van het initiatief van de WBG inzake het ontwikkelen van een complex 

voor 1.500 arbeidsmigranten? Zo ja, het ontbreekt in de aanbevelingen aan oplossingen 

die van een dergelijke schaal (1.500 plaatsen) zijn (die overigens mogelijk wel 

noodzakelijk zijn als de omvang van de huisvestingsbehoefte bekend is) voor toekomstig 

beleid. Worden oplossingen van deze schaal wel meegewogen bij het opstellen van 

toekomstig beleid? 

Antwoord In de beantwoording van de commissievragen van GemeenteBelangen hebben wij 

aangegeven: “Vanuit de Westfriese Bedrijvengroep is het idee geopperd voor zeer 

grootschalige huisvesting (1500), bijvoorbeeld langs de A7. Er is geen concreet verzoek 

ingediend. Dit is niet passend binnen ons huidige beleid.  



 

 

 

Uw stelling over wat grootschalig is, klopt niet: Het rapport kijkt terug op het huidige 

gemeentelijk beleid. Als grens voor grootschalig is uitgegaan van dit huidige beleid: 

Middenschaal is tot 50 plekken. Alles boven de 50 plekken is, op basis van ons huidige 

beleid, grootschalig. Dit is daarom ook zo opgenomen in aanbeveling 5. 

 

Wij willen op voorhand niets uitsluiten. In de themaraad hebben wij als advies 

meegegeven dat het bij het ontwikkelen van nieuw beleid wenselijk is om nader te 

bepalen wat we onder grootschalig verstaan en welke locaties zich hier voor lenen. 

 

7. In het RvS staat op p 3 punt 4.1. dat long-stay doelsgroep is aangewezen op de reguliere 

woningmarkt en dat dit wordt meegenomen in het reguliere woonbeleid. Zijn er nog 

aanvullende maatregelen te verwachten om voor deze specifieke doelgroep de 

integratie te bevorderen (en overlast mogelijk te verminderen)? 

Antwoord Vooralsnog zijn er geen aanvullende maatregelen te verwachten voor deze groep. 

Overlast doet zich meer voor als het gaat om de short-stay en mid-stay doelgroep.  

 

Toelichting: 

De vraag of een buitenlandse werknemer wil integreren hangt vooral af van de 

verblijfsintentie van de buitenlandse werknemer. Een seizoenarbeider, die in korte tijd 

geld wil verdienen, zal weinig behoefte hebben aan integratie. Dit in tegenstelling tot 

een buitenlandse werknemer die zijn toekomst in Nederland ziet weggelegd.  

 

8. Regionale samenwerking, waaronder met Hollands Kroon, is hard nodig om het werkveld 

en de regels voor belanghebbenden gelijk te krijgen. Hollands Kroon heeft beleidsregels 

opgesteld maar de wethouder gaf eerder al aan dat het veel beter kan. Is de wethouder 

wel bereid om ook met Hollands Kroon als aanpalende en beïnvloedende gemeente in 

gesprek te gaan over de plus en min opvattingen van Medemblik in dat beleidsstuk? Dit 

om de kennis en uitwerking in beleid waar mogelijk wel aan te laten sluiten en naar 

uniformiteit te streven. Dit geldt dan ook voor de overige gemeenten die nu belang 

hechten aan regionale samenwerking als Koggenland en Opmeer. 

Antwoord Wij zijn, zowel ambtelijk als bestuurlijk, al in gesprek met Hollands Kroon. De 

regiogemeenten in West-Friesland zitten maandelijks bij elkaar, specifiek op dit 

onderwerp. Het Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord speelt hierin een 

coördinerende rol. 

 

In de beantwoording van de commissievragen van CDA (vraag 2) hebben wij aangegeven 

dat het niet mogelijk is om toe te zeggen dat wij één helder regionaal kader gaan 

maken: “In de themaraad van 4 november gaf de portefeuillehouder aan dat 

het moeite gekost heeft om het onderwerp regionaal op de agenda te krijgen. Hij 

verwacht niet dat alle gemeenten in West-Friesland met nieuw beleid komen. Als 

Medemblik in staat is om tijdig richting te geven aan nieuw beleid, komt dit ook bij de 

buurgemeenten aan de orde. Bovendien spelen in dit dossier de individuele 

gemeenteraden een rol. Zij bepalen het beleid. Het is heel waardevol als het beleid 

enigszins uniform is. Dat zal morgen nog niet het geval zijn (zie blz. 2 verslag 

themaraad).” 



 

 

 


